
   

Høringssvar - Forskrift om endring i forskrift om utdanningsstøtte 
 

Velferdstinget i Gjøvik, Ålesund og Trondheim og Studenttinget ved NTNU takker 

Kunnskapsdepartementet for muligheten til å svare på høringen “Forskrift om endring i 

forskrift om utdanningsstøtte.” Ettersom vi representerer studentene i Gjøvik, Ålesund og 

Trondheim vil vi i vårt høringssvar ikke kommentere på punkt 2 “styrket utstyrsstipend for 

yrkesfag.” Vårt svar vil da ta for seg punkt 3. “Redusert stipendandel ved dekning av 

skolepenger ved utdanning.” 

 

Velferdstinget og Studenttinget vil i grunn stille seg kritiske til den foreslåtte endringen. I 

Studenttinget sin internasjonale plattform (STi, 2021.) står det at “NTNU bør ha et spesielt 

fokus på å få opp tallene for inn- og utveksling.” Vi frykter at ved å redusere stipendandelen 

vil man redusere muligheten og insentivet til studentene for å ta utveksling utenom 

Erasmus+ sine tilbud, noe som vil gå imot dette ønskede fokuset. Samtidig vil dette medføre 

at de med svakere økonomisk bakgrunn vil ha mindre valgmuligheter når det kommer til 

utenlandsopphold.  

 

Forslaget vil medføre at de som tar utenlandsopphold under studiene vil sitte igjen med mer 

gjeld etter endt studium. Dette vil både redusere deres fremtidige kjøpekraft, men vil også 

skape et større økonomisk press for studentene under studiene. Dette kan da også ha 

påvirkningen for studenten sin mulighet for å utvikle et nettverk under utenlandsoppholdet, 

da studenten heller må fokusere på sin økonomiske situasjon. Slike internasjonale nettverk 

har en stor positiv effekt på bla. mangfold, kulturforståelse og dannelse innenfor akademia. 

Samtidig er slike nettverk uvurderlige for det norske næringslivet.  

 

Vi er positive til at man fortsatt har de samme mulighetene i Erasmus+ programmet samt at 

Norge støtter dette. Likevel lurer vi på om kuttene som nå blir gjort i stipendandelen vil 

medføre at man styrker støtten til utenlandsopphold uten skolepenger, da man insentiverer 

flere studenter til å velge slike alternativ. Ønsket om å spre studentene til flere land, da 

spesifikt ikke-engelsktalende land, har vi forståelse for, men vi tror ikke dette forslaget vil 

styrke studentene sitt insentiv for å dra til mindre populære utvekslingsland. Man burde 

heller her skapt et større insentiv for de mindre populære destinasjonene enn å redusere 

insentivet til de engelsktalende. 

 

Norge har et langsiktig mål om at 50 % av studentene skal dra på utveksling til utlandet. Fra 

Meld. St. 7 (2020–2021) En verden av muligheter står det “Det langsiktige målet om at 

halvparten av studentene skal ha et studieopphold i utlandet, er et langt mer ambisiøst mål, 

og det vil kreve en kulturendring i hele sektoren med strukturelle og administrative 

tilpasninger.” Vi tror at den endringen som her er foreslått vil kunne hindre denne visjonen og 

er i direkte opposisjon til de tilpasningene som trengs for å nå dette målet. Vi håper 

Kunnskapsdepartementet har en solid plan for hvordan man skal nå dette målet til tross for 

det som her er foreslått.  
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